
Fusie in de ijskast 

Welke voordelen heeft een gemeentelijke fusie voor de inwoners van de 
gemeenten? Deze vraag zou bij het fusievoornemen tussen de gemeente 
Doetinchem en de gemeente Oude IJsselstreek centraal moeten staan. Het 
college heeft altijd gesproken van een fusievoornemen van onderaf, maar het is 
de vraag of dat ook zo wordt ervaren door onze inwoners. 

Daarom heeft de GroenLinks-fractie in september 2012 een motie ingediend waarin we 
voorstelden om eerst de meerwaarde van de fusie aan te tonen en de financiële 
gevolgen in beeld te brengen. Daarna zou duidelijk moeten worden hoe de 
leefbaarheid, communicatie en betrokkenheid van inwoners in een grote gemeente 
worden gewaarborgd. Bovendien hebben we vanaf het begin aangegeven dat een 
onderzoek breder moet worden getrokken dan Doetinchem en Oude IJsselstreek en dat 
alle vormen van samenwerking moeten worden onderzocht. Het college legde echter 
een stevige tijdsklem op het onderzoek om zo nog voor de gemeenteraadsverkiezingen 
tot een besluit te komen. Dat heeft ons verbaasd; zoiets als een fusie zou juist 
onderwerp van de verkiezingen moeten zijn. Elke partij kan dan aangeven wat ze er van 
vindt en de inwoners kunnen bepalen hoe ze dit onderwerp wegen tegen de andere 
punten die een partij van belang vindt. 

De opdrachten die we voorstelden in de motie van september blijken uiteindelijk de 
kernvragen voor het onderzoek te zijn geweest. De beide colleges hebben nu 
vastgesteld dat de meerwaarde nog onvoldoende is aangetoond en dat er nog 
gewerkt moet worden aan het draagvlak onder inwoners. Tegelijkertijd stelden ze ook 
vast dat ze wel verder willen, maar dat een fusie niet meer in deze raadsperiode 
besloten kan worden. Dit leidde tot een raar voorstel: de gemeenteraad moet kennis 
nemen van alle stukken en kennis nemen van de intentie van de colleges om te fuseren 
per 1 januari 2016. Wat betekent dit voorstel nou? Is er wel perspectief, maar is dat nog 
niet zichtbaar? Of is er een groeiend draagvlak onder onze inwoners? 
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Nu is de verleiding groot om het college 
gebrek aan duidelijkheid en draagkracht te 
verwijten.  GroenLinks heeft het eerder 
goed ingezien en het college is te elfder 
ure teruggekomen op haar standpunt. Nu 
afrekenen dus! We kunnen een motie van 
afkeuring indienen en we zijn klaar. Die 
verleiding was groot! Tegelijkertijd stellen 
we vast dat we dan precies datgene 
zouden doen waar de huidige politieke 
mores volgens ons mank gaat: scoren voor 
de bühne, punten maken en het profileren 
van jezelf. Reden waarom burgers zich 
afwenden van de politiek en weinig heil 
meer zien in onze democratie. En daar 
heeft GroenLinks nooit aan gewild, het 
gaat om de inhoud en niet om het 
spelletje! 
Dat is de reden geweest voor GroenLinks 
om samen met de andere partijen een 
amendement op te stellen waarin wij het 
college en de andere gemeenten 
oproepen om op korte termijn een 
onderzoek uit te voeren naar de meest 
logische samenwerkingsverbanden in de 
regio Achterhoek. Voor 1 januari 2014 

moet duidelijk zijn waar dat in de praktijk 
toe leidt, zodat de inwoners zich daar 
vervolgens over kunnen uitspreken bij de 
gemeenteraadsverkiezingen. Een 
mogelijke fusie tussen Doetinchem en 
Oude IJsselstreek wordt daarin 
meegenomen maar is geen uitgangspunt. 
De overgrote meerderheid van de raad kon 
zich in dit amendement vinden. 
De ambtelijke stukken van het fusie-
onderzoek hebben veel informatie 
opgeleverd over wat er op ons afkomt. Het 
kabinet Rutte wil een aantal taken op het 
sociale domein overhevelen naar 
gemeenten, maar boekt daarbij meteen 
een ongekende bezuiniging in van 25% op 
het huidige budget. Dat betekent dat 
Doetinchem deze taken moet uitvoeren 
met €9 miljoen minder geld. Daarnaast 
dreigt de krimpontwikkeling in de 
Achterhoek stutten weg te slaan onder de 
voorzieningen die we nu nog in stand 
houden. Als elke gemeente daar 
zelfstandig oplossingen voor wil verzinnen, 
doe je inwoners onrecht aan. Scholen in 
het basisonderwijs en sportverenigingen 

denken al na over de krimp en zoeken 
naar samenwerking. Samenwerking op 
maat zal voor de  gemeente een bittere 
noodzaak worden om essentiële 
voorzieningen voor onze inwoners 
overeind te houden. Dat betekent ook 
dat de gemeente stappen terug zal 
moeten doen om plaatselijk initiatief 
meer ruimte te geven. Het wordt een 
zware en spannende periode, zeker in het 
licht van de verkiezingen, maar er zijn 
zeker ook kansen! 

Nieuwe brandweerkazerne 

Op de valreep van 2012 nam de 
gemeenteraad het besluit om een nieuwe 
brandweerkazerne te bouwen aan de 
Europaweg. Het zat al vanaf 2009 in de 
planning en hangt samen met de 
ontwikkeling van Iseldoks; het gebied van 
Hamburgerbroek grenzend aan het 
centrum en de Oude IJssel. GroenLinks is 
vanaf het begin tegen deze verplaatsing 
geweest omdat we de nieuwe locatie 
ongeschikt vinden. Maar vooral ook 
omdat de financiële dekking van €6 
miljoen moet komen uit de verwachte 
winst van huizenbouw op Iseldoks. Het is 
alom bekend dat de ontwikkeling van 
woningbouwterreinen stagneert en 
daarmee is ook de financiële dekking voor 
de bouw van de brandweerkazerne 
onzeker.  Daarnaast loop je het risico dat 
er tot in lengte van jaren een zandvlakte 
in het centrum blijft liggen, terwijl je de 
huidige gebouwen van brandweer en 
politie prima zou kunnen renoveren. Toch 
wil de meerderheid van de raad het risico 
wel nemen dat er straks een andere 
dekking voor de ruim €6 miljoen moet 
worden gevonden. De opmerking van het 
CDA dat ze het besluit over de 
brandweerkazerne los zien van het besluit 
over Iseldoks, dat later nog aan de orde 
komt, is struisvogelpolitiek. Op het 
moment dat het besluit over de kazerne 
viel, vlogen er €6 miljoen de deur van het 
gemeentehuis uit. We hebben het eerder 
bij de begrotingsbehandeling al 
aangegeven: straks zijn we al onze centen 
kwijt aan stenen en asfalt en houden we 
geen reserves meer over om de 
broodnodige sociale voorzieningen op peil 
te houden. 



Bibliotheek Wehl blijft open 

Het college heeft eieren voor zijn geld gekozen en in de budgetovereenkomst met de 
Bibliotheek West Achterhoek (BWA) bepaald dat de bibliotheek in Wehl, in ieder 
geval tot 2017, open blijft. Om dit te realiseren worden de aan de BWA opgelegde 
bezuinigingen gefaseerd ingevoerd. De budgetovereenkomst is een bevoegdheid van 
het college. Het kwam op de raadsagenda nadat de fractie van GroenLinks tijdens de 
begrotingsbehandeling een amendement indiende om de bibliotheek in Wehl open 
te houden. We zijn erg tevreden dat dit uiteindelijk is gelukt. Wel hebben we 
vraagtekens bij de bedrijfsvoering van de BWA, maar daar gaan we als raad niet over. 
De beleidsdoelstelling van de BWA is het in stand houden van een goed bereikbaar 
en laagdrempelig aanbod van voorzieningen voor inwoners. Voor ouderen en de 
leden van de bibliotheek in Gaanderen is de bibliotheek in Doetinchem echter een 
brug te ver. Daarom heeft de fractie van GroenLinks nog een amendement 
ingediend waarin het college werd opgedragen om met een voorstel te komen om 
minimaal drie Bibliotheek Servicepunten in de gemeente Doetinchem te vestigen. 
Enkele vrijwilligers kunnen in een buurthuis of wijkcentrum met enkele dagdelen in 
de week al zorgen voor een aanzienlijke meerwaarde voor deze doelgroep. Volgens 
de wethouder worden er al scenario's bekeken om servicepunten op te zetten, maar 
is het werken met vrijwilligers problematisch omdat de BWA is gehouden aan CAO-
wetgeving. Een opmerkelijke uitspraak gezien de recent gesloten servicepunten zes 
jaar lang vooral hebben gedraaid op vrijwilligers. Helaas kregen we alleen steun van 
de SP en de PvB voor ons amendement. Daarmee blijft de toekomst van een 
laagdrempelige bibliotheekvoorziening voor een groot aantal inwoners van de 
gemeente Doetinchem in het ongewisse. 
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Evenementenbeleid 

Eind 2008 heeft de raad de beleidsnotitie 
evenementen vastgesteld. Deze notitie werd 
gezien als een overgang om binnen drie jaar 
te komen tot een nieuw evenementen 
beleid. De ambitie was duidelijk: het helder 
organiseren van de subsidieverstrekking met 
een goed gecoördineerd 
vergunningentraject, om te voorkomen dat 
we waardevolle initiatieven kwijtraken. Bij de 
voorjaars nota van 2011 is het bestaande 
beleid uit 2008 verlengd om de effecten van 
een aantal bezuinigingen te laten bezinken. 
In het raadsvoorstel Evenementenbeleid 
2013-2016 gaf het college aan de sturing én 
het budget van het evenementenbeleid in 
handen te willen geven van een nog op te 
richten stichting. Een extern bureau gaat 
daarvoor eerst een businessplan opstellen. 
De fractie van GroenLinks vindt een breder 
samenwerkingsverband tussen de 
verschillende evenementen een goede zaak, 
maar wat ons betreft blijft de ambitie uit 
2008 overeind. Om te voorkomen dat we 
waardevolle evenementen kwijtraken moet 
de raad bepalen waarvoor subsidies worden 
ingezet. We vinden het onverstandig dat 
totaal verschillende organisaties op basis van 
gelijkwaardigheid de subsidies moeten gaan 
verdelen. De andere fracties besloten echter 
wel om de subsidiepot voor evenementen te 
overhandigen aan een stichting met de 
woorden: "Doe er iets leuks mee!" 

Vuurwerkoverlast 

Op 17 januari heeft GroenLinks tijdens de 
raadsvergadering vragen gesteld over de 
overlast van vuurwerk. Er zijn vanuit 
Doetinchem ruim 200 meldingen 
binnengekomen op het meldpunt  
vuurwerkoverlast.nl, een initiatief van vijftien 
lokale GroenLinks-fracties. Meer dan de helft 
van deze meldingen gaat over de overlast 
door extreem harde knallen. Al dagen voor 
Oud en Nieuw werd massaal vuurwerk 
afgestoken in Doetinchem, soms ook 's 
nachts. Een deel van de melders klaagt dat de 
politie te weinig aandacht schenkt aan 
vuurwerkoverlast. Op oudejaarsavond 
bestond de vuurwerkoverlast vooral uit 
gevaarlijke situaties op straat. Onze fractie 
vindt dat de huidige regels beter 
gehandhaafd moeten worden en dat 
Doetinchem vanaf de volgende jaarwisseling 
een centraal vuurwerk moet organiseren. 
We denken dat dit kan leiden tot een 
nieuwe, gezellige vuurwerktraditie. Het 
liefst zien we dat er met Oud en Nieuw alleen 
professioneel vuurwerk wordt afgestoken, 
om overlast, schade en slachtoffers te 
voorkomen. 
De burgemeester erkende de toename van 
vuurwerkoverlast en gaf aan dat de politie 
hier alert op heeft gereageerd. Op 
oudejaarsavond is dat echter bijna 
onmogelijk. Hij ziet niet veel heil in een 
centraal georganiseerd vuurwerk. Gelet op 

de geregistreerde overlast en het beperkt 
aantal Halt-verwijzingen (3) zal er voor 2013 
een projectmatige aanpak opgezet worden. 
Doel daarvan is om de vuurwerkoverlast te 
verminderen, het aantal vernielingen terug te 
brengen en in het verlengde daarvan een 
actieve aanpak bij het doorgeleiden naar 
bureau Halt. 

Kosten nieuwjaarsreceptie 

In ons vorige fractiebericht gaven we al aan 
dat er door een motie van GroenLinks dit jaar 
een sobere nieuwjaarsreceptie is gehouden 
in Doetinchem. De fractie van GroenLinks 
heeft aan het college gevraagd wat de 
receptie uiteindelijk heeft gekost. Uit het 
antwoord blijkt dat de totale kosten €2.599,- 
bedroegen. Het college had in eerste 
instantie een budget van €10.000,-  geraamd. 
Het voordeel wordt nu gebruikt waar het 
harder nodig is; de risicoreserve van het 
sociale domein. Het is duidelijk dat een 
nieuwjaarsreceptie zonder overbodige 
poespas niets af doet aan het doel: de 
ontmoeting tussen inwoners van de 
gemeente Doetinchem. Het college kán dus 
wel zuinig zijn als men wil (of door de raad 
gedwongen wordt). 

Buur maakt Natuur 

In het fractiebericht van oktober 2012 was te 
lezen dat de fractie- en bestuursleden van 
GroenLinks Doetinchem op persoonlijke titel 
een stuk landbouwgrond wilden kopen dat 
door de stichting Buur maakt Natuur wordt 
omgezet in openbaar natuurgebied. Ook 
riepen we de lezers van het fractiebericht op 
om hier aan deel te nemen. Inmiddels is er 
namens GroenLinks Doetinchem 91 m2 
grond aangekocht. Op maandag 8 april 
organiseren we een ledenvergadering 

waarbij de stichting Buur maakt Natuur 
komt vertellen over de ontwikkeling van het 
aan te leggen natuurgebied op buurgrond 
Knapperslag.  Meer informatie over de 
stichting en hoe u zelf grond kunt kopen is 
te vinden op www.buurmaaktnatuur.nl. 

Uitnodiging 

Algemene ledenvergadering met het 

thema:  Groen  m.m.v. 

Stichting Buur maakt Natuur 

Maandag 8 april 2013, v.a. 19.30 u 
Stadscafé de Goedsack, Simonsplein 8 

Meer artikelen op onze website: 
http://doetinchem.groenlinks.nl 

 Fractievoorzitter Frans Langeveld 
gekozen voor de partijraad van 
GroenLinks 

 Onze volledige bijdrage voor de 
raadsvergadering over de fusie 
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